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Komisia územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 13.11.2019 

Číslo: 02365/2019/ORRUPZP/42332 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/6196 654  

Fax: 055/7268 149 

 

 

ZÁPISNICA 

z 11. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 13.11.2019 

 

PROGRAM 

 
1. Otvorenie 

2. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2020 – 2022 

3. Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 

v znení neskorších zmien a doplnkov 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške úhrady 

za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní 

dotácií 

7. Priebežné hodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégie rozvoja cyklistickej 

dopravy a cykloturistiky v Košickom samosprávnom kraji  

8. Spolufinancovanie projektu „Ochrana a obnova biodiverzity v lesných ekosystémoch 

Košického kraja“                           

9. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

na I. polrok 2020 

10. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2020 

11. Informácia o činnosti referátu územného plánovania a životného prostredia za rok 2019   

12. Rôzne 

 Informácia o Programe obnovy krajiny 

 Nástroje zefektívnenia odpadového hospodárstva v samosprávach  

13. Záver  
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K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie po privítaní členov komisie a pozvaných hostí konštatoval, že na rokovaní 

bolo prítomných 18 z 25 členov – komisia bola uznášaniaschopná. Na základe požiadaviek na 

doplnenie programu predseda predložil členom komisie program doplnený o tri body: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní 

dotácií (nový bod č.6), Spolufinancovanie projektu „Ochrana a obnova biodiverzity v lesných 

ekosystémoch Košického kraja“ (nový bod č.8) a Nástroje zefektívnenia odpadového 

hospodárstva v samosprávach (v bode Rôzne).  

Doplnený program rokovania komisie predložil predseda komisie na schválenie.  

Uznesenie č. 38/2019: 

Komisia schválila doplnený program rokovania.  

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 18   

Za:  18  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 2  

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2020 – 2022 

Vyjadrenie:  

Dipl. - Kfm. Ing. Michal Demo, vedúci odboru financií, prezentoval Návrh rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja na roky 2020 – 2022. 

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojil Ing. František Petro, boli otázky nárastu bežných 

výdavkov a poklesu kapitálových výdavkov a problematika finančného zdravia KSK podľa 

hodnotenia mimovládnej neziskovej organizácie INEKO. Na otázky kvalifikovane odpovedali 

vedúci finančného odboru a vedúca referátu rozpočtu Ing. Kvetoslava Lipovská.  

Uznesenie č. 39/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť Návrh rozpočtu 

KSK na roky 2020 – 2022 v zmysle návrhu uznesenia.  

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 18  

Za: 16  

Proti: 0 

Zdržal sa: 2 

 

K bodu č. 3 

Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 

v znení neskorších zmien a doplnkov 

Vyjadrenie:  

Dipl. - Kfm. Ing. Michal Demo, informoval o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle 

§ 5 ods. 5 Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 

o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov. 

Diskusia: 

K materiálom neboli pripomienky. 
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Uznesenie č. 40/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 18  

Za: 18  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 

o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým 

školám, jazykovým školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov 

Vyjadrenie:  

Ing. Marcel Eperješi, vedúci referátu technických a ekonomických činností odboru školstva, 

vysvetlil Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov. 

Diskusia: 

K materiálu neboli pripomienky. 

Uznesenie č. 41/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.   

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 18  

Za: 18  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 5  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške 

úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych 

služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

Vyjadrenie:  

Mgr. Zuzana Nemcová, vedúca odboru sociálnych vecí, vysvetlila Návrh Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške úhrady za sociálnu službu, 

o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Košického samosprávneho kraja. 

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, 

riaditeľ Úradu KSK Ing. Juraj Ďorko a Ing. František Petro, boli témy: iné opatrenia okrem 

zvyšovania úhrad, zmierňovanie náporu na rozpočet, požičiavanie zdravotníckych pomôcok, 

dary neverejných poskytovateľov.  

Uznesenie č. 42/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 18  

Za: 17  
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Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

 

K bodu č. 6 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní 

dotácií 

Vyjadrenie:  

Ing. Jozef Šuľak z Agentúry na podporu regionálneho rozvoja Košice, n.o. vysvetlil  Návrh 

Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní dotácií. 

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili hlavný kontrolór Ing. Ľubomír Hudák, riaditeľ 

Úradu KSK Ing. Juraj Ďorko, JUDr. Jozef Harajdič, RNDr. Martin Smrčo, PhDr. Peter 

Derevjaník, PhD., PaedDr. Jana Skokanová, Ing. František Petro, JUDr. Mgr. Ladislav 

Rovinský a Ing. Michal Kravčík, CSc.,  boli témy: pozitívum návrhu VZN - dotácie formou 

výziev, negatívum - riziko nevyváženosti deľby moci, návrh, aby členov dotačnej komisie 

schvaľovalo Zastupiteľstvo KSK a vo VZN vymedziť výdavky, ktoré sa nemajú podporovať 

(návrh hl. kontrolóra); odsúhlasovanie dotačnej rady predsedom v pomernom zastúpení 

poslancov, spracovanie štatútu, viacročné dotácie, granty, zmluvy o poskytnutí dotácie podľa 

výziev, nutnosť právnej istoty VZN; riaditeľ Úradu pozitívne hodnotil územný princíp návrhu 

VZN, presné podmienky vo výzvach, aby sa VZN nemuselo často meniť. 

Prítomní členovia komisie sa na záver zhodli na potrebe kvalitného návrhu nového VZN, 

odporučili zapracovať do VZN pripomienky definované v uznesení a po ich zapracovaní 

predložiť VZN zastupiteľstvu na schválenie. Počas diskusie odišiel jeden člen komisie.     

Uznesenie č. 43/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť  

s adekvátne zapracovanými zmenami: 

a) členov dotačnej komisie schvaľuje Zastupiteľstvo KSK, 

b) doplniť negatívne vymedzenie použitia výdavkov.  

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 17  

Za: 13  

Proti: 1 

Zdržal sa: 3 

 

K bodu č. 7 

Priebežné hodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégie rozvoja cyklistickej 

dopravy a cykloturistiky v Košickom samosprávnom kraji  

Vyjadrenie:  

Ing. Adriana Šebešová, vedúca referátu cestovného ruchu, prezentovala materiál Priebežné 

hodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégie rozvoja cyklistickej dopravy 

a cykloturistiky v Košickom samosprávnom kraji.  

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský a Ing. Slavomír 

Zubriczky, boli témy: aktivity nadácie Ekopolis, realizovaná akcia Vitajte cyklisti, aktivity 

obcí, problematika majetkoprávneho vysporiadania pozemkov, finančné prostriedky na 

vysporiadanie v rozpočte, zabezpečenie vysporiadania pozemkov Juh Zemplínskej šíravy, 

cyklotrasy ako verejnoprospešné stavby. Počas diskusie odišli ďalší štyria členovia komisie.     

Uznesenie č. 44/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  
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Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 13  

Za: 13  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 8 

Spolufinancovanie projektu „Ochrana a obnova biodiverzity v lesných ekosystémoch 

Košického kraja“                           

Vyjadrenie:  

PhDr., Ing. Marcela Jokeľová, projektová manažérka odboru projektov a investícií, 

prezentovala Spolufinancovanie projektu „Ochrana a obnova biodiverzity v lesných 

ekosystémoch Košického kraja“                           

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. Oliver Kovács, Ing. Slavomír Zubriczky a Ing. 

Michal Kravčík, CSc., boli témy: druh pôdy (lesná pôda, nie mimolesná), upresnenie výzvy 

(výzva 29 so zameraním na zachovanie biodiverzity), oprávnený žiadateľ, spolufinancovanie, 

vodoprávne povolenia v súvislosti s vodozádržnými opatreniami, plánované prírode blízke 

opatrenia, voda v lesnom prostredí.    

Uznesenie č. 45/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

uznesenia.  

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 13  

Za: 11  

Proti: 0 

Zdržal sa: 2 

 

K bodu č. 9 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

na I. polrok 2020 

Vyjadrenie: 

Ing. Oliver Kovács, vedúci referátu ÚPaŽP, informoval o Rámcovej obsahovej náplni 

zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2020. Zameral sa na 

materiály oblasti regionálneho rozvoja, územného plánovania a životného prostredia a oblasti 

podpory regionálneho rozvoja.  

Diskusia: 

K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 46/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní:   13 

Za:   13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 10 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2020 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie oboznámil členov komisie s návrhom Plánu úloh Komisie ÚPaŽP na 

I. polrok 2020 a predložil ho v zmysle § 1 ods. 7 Rokovacieho poriadku komisií 

Zastupiteľstva KSK na schválenie.  

Diskusia: 

K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 47/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál Plán úloh Komisie ÚPaŽP na I. polrok 

2020 Zastupiteľstva KSK prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní:   13 

Za:   13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 11 

Informácia o činnosti referátu územného plánovania a životného prostredia za rok 2019   

Vyjadrenie:  

Referát územného plánovania a životného prostredia poskytol členom komisie písomnú 

Informáciu o činnosti referátu územného plánovania a životného prostredia za rok 2019   

(do dňa 13.11.2019), vrátane informácie o možnosti získať dotácie na spracovanie 

územnoplánovacej dokumentácie miest a obcí kraja z Ministerstva dopravy a výstavby SR 

a o zozname deviatich obcí KSK, ktorým boli poskytnuté dotácie v roku 2019.  

Diskusia: 

K materiálu neboli pripomienky.   

Členovia komisie zobrali informáciu o činnosti referátu ÚP a ŽP v oblasti ÚP na vedomie.  

 

12. Rôzne 

Informácia o Programe obnovy krajiny   

Vyjadrenie: 

Informácia o Programe obnovy krajiny bude poskytnutá na ďalšom rokovaní komisie.  

 

Nástroje zefektívnenia odpadového hospodárstva v samosprávach 

Vyjadrenie: 

Mgr. Alexander Starinský, regionálny manažér spoločnosti JRK Slovensko, s.r.o. Bratislava, 

prezentoval v powerpointe Nástroje zefektívnenia odpadového hospodárstva v samosprávach. 

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili RNDr. Martin Smrčo, Ing. Oliver Kovács, Ing. 

František Petro, Mgr. Vladimír Nagy a JUDr., Mgr. Ladislav Rovinský, bola problematika 

separovania odpadu, jeho nedostatočného zhodnocovania (má byť materiálové, nie 

energetické), spôsoby motivovania občanov aby odpad minimalizovali a triedili ho, otázky 

financovania zberu biologicky rozložiteľného odpadu a financovania zberných nádob, externé 

finančné zdroje, zodpovednosť samospráv (zo skládkovania do kompostárne), iniciatíva 

predsedu komisie Vážme si svoj odpad (platby za množstvo, motivácia znižovať množstvo 

odpadu).  

Členovia komisie zobrali informáciu o činnosti prezentovanej spoločnosti na vedomie.  
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Kontrola plnenia požiadaviek a uznesení z predchádzajúcich komisií 

K bodu Informácia o Strategickom parku Haniska (rokovanie komisie dňa 02.10.2019) 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. Petro, JUDr. Mgr. Rovinský a Ing. Dulina, 

bolo:  

a) požiadavka na poskytnutie informácií o pracovnej ceste predsedu KSK v Číne,  

b) upozornili na problém pri plánovanej  rekonštrukcii cesty Čaňa - Haniska vzhľadom  

k blokovaniu územia v súvislosti s priemyselným parkom Haniska, 

c) na záver diskusie predseda komisie informoval, že na pracovnom rokovaní dňa 20. 

septembra 2019 bolo dohodnuté: sekretariát predsedu KSK zorganizuje ďalšie pracovné 

rokovanie o SP Haniska v Úrade KSK v polovici decembra tohto roku.  

Podľa Kancelárie predsedu Košického samosprávneho kraja: 
a) O pracovnej ceste predsedu boli vydané tlačové správy, ktoré boli zverejnené na webovej 

stránke Košického samosprávneho kraja: https://web.vucke.sk/sk/novinky/zupan-trnka-

nova-hodvabna-cesta-moze-do-kraja-priniest-10-tisic-novych-pracovnych-miest.html, 

https://web.vucke.sk/sk/novinky/kraj-posuva-projekt-vystavby-globalneho-logistickeho-

industrialneho-parku.html   

b) Informácia bola zodpovedaná predsedom Košického samosprávneho kraja a zasadnutiach 

zastupiteľstva.  

c) V riešení, požiadavku zabezpečí tajomník komisie Ing. arch. Soročinová, sekretariát 

predsedu poskytne prípadnú súčinnosť.  

K bodu Rôzne (rokovanie komisie dňa 02.10.2019) 

a) V rámci diskusie Bc. Karafa vzniesol otázku, či bude etická komisia riešiť poslancov 

p. Petrovčíka a p. Ihnáta.  

b) Ďalej navrhuje na zasadnutia komisie ÚPaŽP  účasť aj zástupcov vedenia KSK.  

c) Poslanci žiadajú informovať ich o všetkých akciách a podujatiach, ktoré organizuje Úrad 

KSK. Predseda komisie JUDr. Mgr. Rovinský prerokuje tieto požiadavky s predsedom 

KSK.   

Podľa tajomníčky Rady pre etiku: 

a) Rada pre etiku nedostala žiaden podnet. 

Podľa Kancelárie predsedu Košického samosprávneho kraja: 

b) Požiadavka bola zobratá na vedomie. 

c) Požiadavka bola zobratá na vedomie, záver bude možné urobiť po stretnutí predsedu 

komisie JUDr. Mgr. Rovinského a predsedu KSK.  
 

K bodu č. 12 

Záver 

Predseda komisie na záver poďakoval za účasť a ukončil rokovanie. 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

  tajomníčka komisie 

 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

predseda komisie 
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